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TÉVESZMÉK A GYÓGYULÁSRÓL 

Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 02. 13. 
 

Ma folytatni szeretném a gyógyulásról szóló tanítást. Nagyon fontos ez az üzenet, bár 

tudom azt is, hogy sokan vagytok itt régiek, akik erről nagyon sokat hallottatok, mert sok 

tanítást kaptunk erről. Volt időszak, amikor szinte csak erről szóltak a tanítások. De vannak 

olyanok is, akik esetleg később kapcsolódtak be és nem igazán hallottak a gyógyulásról sok 

mindent. Feltétlenül beszélnünk kell róla, hiszen itt élünk egy fizikai testben, itt élünk egy 

ellenséges területen, ami nagyrészt a gonosz hatalma alá vettetett, de a megváltottaknak, a 

megváltásnak része a gyógyulás is. Nem szeretném külön kivenni az üdvösség csomagból, de 

üdvözülni azt jelenti egy megfogalmazás szerint, bár nem biztos, hogy ez a legjobb 

megfogalmazás: Megszabadulni az ördög hatalmától, minden látható bajtól, betegségtől. 

Tehát amikor azt mondjuk, hogy nekünk üdvösségünk van, hogy Jézus Krisztusban 

üdvösséget nyertünk, az nemcsak arról szól, hogy nem kell a pokolba mennünk, bejutottunk 

Isten országába. Nyilván ez az első lépés, ez az újjászületéssel történik meg akkor, amikor 

valaki Urává teszi az Úr Jézus Krisztust, amikor a szelleme egy új teremtéssé válik.  

2Korinthus 5,17. 

17. Azért ha valaki Krisztusban van, új teremtés az; a régiek elmúltak, ímé, újjá lett 

minden. 

Új teremtéssé lettünk, a szellemünk és az Úr szelleme egyesült. Nincs megváltva a lelkünk, 

és a testünk sincs még a haláltól megváltva, ez még egy következő folyamat. A kereszt 

munkájában Jézus felvitte a bűneinket a fára, de azt írja a Biblia, hogy ugyanúgy felvitte a 

keresztre a fájdalmainkat, a betegségeinket, és az Ő sebeiben gyógyultunk meg. Többen 

mindjárt mondjátok is az igehelyet, 1Péter 2,24. Ha mást nem tudtok a Bibliából, de a 

legtöbbetek ezt kívülről tudja, és nagyon-nagyon jó, hogy ez így van. 

1Péter 2,24. 

24. Aki a mi bűneinket maga vitte fel testében a fára, hogy a bűnöknek meghalván, az 

igazságnak éljünk: Akinek sebeivel gyógyultatok meg. 

A mai üzenet címének azt adtam, hogy: Téveszmék a gyógyulásról. Nagyon sok drága 

testvérünk van, aki még ebből nem kapott megértést, nem kapott világosságot, hogy a 

gyógyulás ugyanúgy része az üdvösség csomagnak, benne van. Az ugyanúgy benne van, mint 

az, hogy nem kell a pokolba mennünk, ugyanúgy benne van az üdvösség csomagban, mint 

minden más. A Római levél 8. része jutott eszembe, miközben itt ment a dicséret, és dicsértük 

az Urat, közben az Úr hozott elő Igéket: 

Róma 8,32. 

32. Aki az Ő tulajdon Fiának nem kedvezett, hanem Őt mindnyájunkért odaadta, mi 

módon ne ajándékozna Vele együtt mindent minékünk? 

Tudom, hogy itt a megváltásról, a megigazulásról van szó, ajánlom figyelmetekbe a múlt 

heti tanítást, egy alaptanítás, és az első és a legfontosabb dolog az, hogy az Isten előtti hely-

zetünket tudni kell! Ezt úgy hívják, hogy üdvbizonyosság. Nagyon sok drága keresztény 

testvérünk van, aki nem biztos a saját üdvösségében. Azaz nem biztos abban, hogy ő már 

üdvösséget kapott. Nem biztos abban, hogy Isten elfogadta őt Jézus Krisztusban, mint 

gyermekét. Még mindig úgy viselkedik, mint akiért Jézus semmit nem tett. Még mindig azt 

akarja elérni, hogy majd Jézus tegyen meg érte valamit az elkövetkezendő időben. És teljesen 

figyelmen kívül hagyja azt a tényt, hogy Jézus a megváltásában már mindezt elvégezte, és 

mindezt már nekünk adta. És azt mondja az Írás, hogy ne ajándékozna vele együtt mindent 

minékünk? A 2Péterből a múlt alkalommal is felolvastam, de ezek annyira fontos Igék, hogy 

jobb, ha ezeket is megtanuljuk, mert ezek is alapigazságok. Bár ezek most ismétlések, de 

tudjátok, hogy az Ige folyamatos hallásából van a hit. Nagyon sokezer igevers van a Bib-
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liában, egyszerre mindet nem tudjuk megtanulni, de lépésről lépésre el tudjuk sajátítani ezeket 

az Igéket.  

2Péter 1,3. 

3. Mivelhogy az Ő isteni ereje mindennel megajándékozott minket, ami az életre és 

istenfélelemre való; az Ő megismerése által, aki minket a saját dicsőségével és hatalmá-

val elhívott, 

Mivelhogy az Ő isteni ereje mindennel megajándékozott minket. Itt megint ugyanarról 

beszél, mindennel megajándékozott bennünket. Az üdvösség is ajándék, Isten ajándéka. Isten 

kegyelmi ajándéka. De ezt a kegyelmi ajándékot nekünk hittel kell birtokba venni. Tehát a hit 

és a kegyelem. Ez a kettő nagyon fontos. Nem elég csak az egyik. Vannak olyan elképzelések 

is az üdvösséggel kapcsolatban, hogy Isten mindenkit üdvözít, mert Isten kegyelmes Isten és 

minden ember üdvözül, mert mindenki Isten gyermeke. Nem! Mindenki Isten teremtménye, 

ez stimmel és ez így rendben van, de Isten gyermeke az, aki a Krisztus Jézusban van. A 

Krisztus Jézusban lettünk örökbe fogadva, kegyelemből. Örökösök vagyunk, örökösei 

vagyunk Istennek. Mi már nem egy etnos vagyunk, egy nép, egy etnikum, egy nemzetség, 

nem vagyunk zsidó vagy görög, vagy bármilyen etnikum, mi Istennek a tulajdon népe 

vagyunk, genos. A genos azt jelenti, ugye a genetika szó is innen származik a görögben, hogy 

leszármazott. Az Ő leszármazottai vagyunk a Jézus Krisztusban.  

Gyakran hallunk olyan tanításokat, hogy az Izráelnek tett ígéret a keresztényekre nem 

vonatkozik. Ehhez nagyon sok igeverset kell figyelmen kívül hagyni a Bibliában, sok lapot 

kellene kitépni a Bibliából, ami pontosan az ellenkezőjét állítja. Csak úgy hirtelen eszembe jut 

az Efézusi levél, amely azt tanítja, hogy a Krisztus Jézusban eggyé tetté mind a két 

nemzetséget. Nincs sem zsidó, sem görög, sem föníciai, sem szolga, sem szabad, sem férfi, 

sem nő, hanem mindannyian egyek vagyunk az Úr Jézus Krisztusban. Tehát a zsidók 

szövetsége, az ószövetség az betelt, Jézus Krisztus betöltötte. Az újszövetség pedig nem az 

ószövetség folytatása. Ezt nagyon fontos megérteni, ez egy teljesen másik szövetség. Ez az a 

szövetség, amit Isten megígért a zsidó népnek, hogy el fog jönni a Messiás, és a Messiás meg 

fogja szabadítani az embereket. A zsidók itt egy fizikai szabadításra, a Római Birodalomtól és 

különféle világi hatalmaktól való megszabadításra gondoltak, de ez egy mennyei királyság, 

egy szellemi királyság, amelynek mi nemcsak, hogy a tagjai vagyunk, hanem ennek a 

királynak mi a gyermekei vagyunk, és mi képviseljük itt a földön a Krisztus testét. Jézus 

rajtunk keresztül tud cselekedni. Először is munkálkodik bennünk.  

Filippi 1,6. 

6. Mert meg vagyok győződve arról, hogy aki elkezdte bennetek a jó munkát, be is 

végzi a Krisztus Jézusnak napjáig. 

Tehát nagyon fontos ez, az Ő isteni erejéről beszél, hogy Isten munkálkodik bennünk. 

Mégis mik azok a tévhitek, mik azok a tévhiedelmek a gyógyulásról? Még mindig azt 

gondolják emberek, hogy Isten nem akar bennünket meggyógyítani. Írja a Biblia, hogy 

imádkozzunk Istenhez, de aztán odamegyünk az Atyához, de nem biztos, hogy meghallgat 

minket, nem biztos, hogy meg akar gyógyítani. Van, akit meg akar gyógyítani, van, akit nem, 

ezt hirdetik egy-két igevers alapján, amit allegorizáltak. Azaz más jelentést tulajdonítottak 

neki, mint amit abban a szövegkörnyezetben mond Isten Igéje. Ilyen a Pál töviséről szóló 

tévtanítás például, és ebből azt a következtetést vonták le, hogy Pál apostolt Isten nem akarta 

meggyógyítani. Ezt a múltkor bebizonyítottuk, nem szeretnék ebben tovább menni, ha van 

Bibliád, meg tudod nézni. A Google a barátunk, beütöd a Biblia keresőbe és meg fogod 

találni, 53 helyet fogsz találni a tövisről. A tövis egyetlen egy esetben sem kapcsolódik 

betegséghez. Ezt hogy hozták így össze, hogy párosították így össze, azt nem tudom, de egy 

dolog biztos, hogy Isten akarata kinyilváníttatott. Nem tudom, hogy kell-e annál nagyobb 

akarat kinyilvánítás, mint az, hogy Ő fölvitte a betegségeinket a fára. Melyikünk kérte, hogy 

ezt Isten tegye meg? Ez valakinek a kérésére történt? Nem, ezt Isten az Ő szeretetéből, az Ő 
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kegyelméből, az Ő jóságából tette. Miért? Mert a betegség az ellenség. Van, aki úgy gondolja, 

hogy a betegség az Isten barátja. Sőt, olyan üzenetek is elhangzanak, amikor szinte az jön ki 

az üzenetből, az a lényeg, hogy Isten és az ördög együtt munkálkodnak. Hát nagyon nagy 

bajban lennénk! Isten már a teremtésnél elválasztotta a sötétséget a világosságtól, igaz? Isten 

világosan megnevezett dolgokat és világosan kinyilatkoztatta, hogy mi a jó, és mi a rossz. A 

betegséget pedig nem sorolja az áldások közé. Ha az 5Mózes 28-at a Deuteronomiumban, 

ahogy ezt a latin mondja, a Mózes könyvében, elolvassátok, az világosan felsorolja a 

tizennégy áldást, és ott van közöttük a gyógyulás. Ha megnézed, a betegséget az átkok közé 

sorolja. És mégis emberek úgy gondolják, hogy amikor mi betegekért imádkozunk, amikor 

hívők a betegekért imádkoznak, akkor sikerevangéliumot hirdetünk. Mostanában ez egy 

nagyon divatos szó lett, és nagyon sok helyről hallom, és úgy hangoznak el az üzenetek, 

mintha a betegség megdicsőítené Istent. Vagy mintha a betegségeinkben Isten gyönyörködne. 

Vagy az egy ördögtől való dolog lenne, ha valaki meg akarna szabadulni a betegségétől. 

Egyszerűen ezt úgy hívják, hogy diszlexiás gondolkodás. Tehát, amikor valaki fordítva 

gondolkodik. Ez az antievangélium. Én nem szeretnék kudarcevangéliumot prédikálni.  

Az Evangélium az maga siker, mert győztesek vagyunk! Jézus azért küldött bennünket és 

azért adta az erejét, hogy sikerre vigyük itt a földön az Ő ügyét. Ha valaki kudarcot szeretne 

elérni, ahhoz nincs szüksége egyetlen prédikátorra sem, sőt Jézusra sem, mert egyedül is el 

tudja érni a kudarcot. Nem tud bejutni a mennybe Jézus nélkül, az igaz, de pontosan ez a 

lényege az egésznek, és egyszerűen úgy tüntetik fel, mintha a gyógyulás az ördögtől való 

dolog lenne. Hallottam olyan szélsőséges megnyilatkozásokat is, hogy azok a gyógyító 

evangélisták, akik mennek mindenfelé, azok szemfényvesztők, ott kamu gyógyulások történ-

nek. Sok ilyen dolgot állítanak, és ezt nem a pogányok terjesztik, hanem a magukat hívőknek, 

Krisztus hívőjének, Krisztus képviselőjének tartó, drága testvéreink. Én nem kritizálni 

szeretnék senkit, szeretnék megmaradni annál, amit Isten Igéje mond, és abszolúte nem 

érdekel még az sem, hogy én mit gondolok róla, vagy mi az én véleményem róla.  

Tehát, ha a Krisztust képviseljük, akkor nagyon sokszor elhangzik mostanában itt a 

pulpitusról, hogy nekünk kompromisszum nélkül, megalkuvás nélkül az igazságot kell 

hirdetnünk! Ha az igazságot fogod hirdetni, akkor biztos, hogy lesz valaki, akinek nem 

tetszik: a hazugság atyjának. És nyilván el akarja ferdíteni Krisztus igazságát, ki akarja 

rabolni a hívőket azokból az áldásokból, amiket már Krisztus megszerzett nekünk. Ő 

kinyilvánította az akaratát. Nem tudom, hogy tudná Isten annál jobban kinyilvánítani az 

akaratát, mint amikor a Fiát odaadta értünk, aki magára vette a betegségeinket, felszögelték 

Őt a keresztre és azt mondja az Ige, hogy az Ő sebeiben gyógyultunk meg. Nem tudom, hogy 

ennél erősebb akaratkinyilvánítás létezik-e a világon? És aki még mindig megkérdőjelezi, 

hogy Isten akar-e meggyógyítani, vagy nem akar, hát imádkozzál Istenhez, de lehet, hogy 

majd nem akar meggyógyítani. Óriási hit ez. Egy gyerek úgy megy a szülőhöz, menj, kérj 

apádtól enni, úgyse ad, de azért menj és kérjél tőle? Milyen dolog ez? Milyen színben tüntetik 

fel a mi mennyei Atyánkat? Isten pontosan tudja, hogy szükségeink vannak, a Máté 6-ban 

olvassuk,  

Máté 6,31–32. 

31. Ne aggodalmaskodjatok tehát, és ne mondjátok: Mit együnk? vagy: Mit igyunk? 

vagy: Mivel ruházkodjunk? 

32. Mert mindezeket a pogányok kérdezik. Mert jól tudja a ti mennyei Atyátok, hogy 

mindezekre szükségetek van. 

Tehát ne aggodalmaskodjatok az éltetek felől, mit egyetek, mit igyatok, mivel ruházkod-

jatok, mert mindezeket a pogányok kérdezik, hiszen jól tudja a ti mennyei Atyátok, hogy 

mindezekre szükségetek van. 

Úgy gondolja valaki is, hogy Isten nem tudja, hogy nekünk van földi szükségünk? Úgy 

gondolja, hogy nem tudja Isten, hogy mi egy romlandó, fizikai testben élünk itt a földön? Az 
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Ő gyermekeiben az Ő tökéletes Szelleme el van helyezve egy romlandó testben. És pontosan 

tudja Isten, hogy szükségünk van arra, hogy gyarapodjunk, növekedjünk, és prosperáljunk. 

Ezt Isten nekünk adta. Ez az Evangélium, ez a jó hír! Az, hogy szegény lehetsz, beteg lehetsz, 

szerencsétlen lehetsz, és nyomorult lehetsz, az nem az Evangélium! Ez a sátánnak az 

evangéliuma. Jézus világossá tette ezt, nagyon jól ismeritek ezt az igehelyet is: 

János 10,10. 

10. A tolvaj nem egyébért jön, hanem, hogy lopjon és öljön és pusztítson; én azért jöt-

tem, hogy életük legyen, és bővölködjenek. 

Öljön, lopjon és pusztítson. A betegség Isten szerint egy gonosz dolog. A sátán az, aki 

meglopta az első emberpárt, és ahhoz, hogy megértsük Isten akaratát, és ezeket a téveszméket 

kiirtsuk az elménkből, a gondolkodásmódunkból, vissza kell menni mindig az alapokhoz. A 

teremtéshez. Amikor Isten megteremtette az embert, akkor kinyilvánította az akaratát vele 

kapcsolatban. Az emberrel Istennek az volt a célja és az volt a terve, hogy a Vele való 

közösségben éljen, és az Ő isteni élete járja át az ő életét. És az ő isteni élete áradjon az ő 

életén keresztül, és Őtőle maximális ellátást kapott. Nem olvassuk a Bibliában, hogy teremtett 

egy beteg embert, hogy gyönyörködjön benne. Világos, hogy a betegség a bűn és a halál 

szellemi törvényével jött be erre a világra, de van egy másik fajta élet, ezt a Római levél 8. 

rész kettes versében olvassuk: 

Róma 8,2. 

2. Mert a Jézus Krisztusban való élet szellemének törvénye megszabadított engem a 

bűn és a halál törvényétől. 

Ez a múlt vasárnap is elhangzott, a Krisztusban való élet szellemének a törvénye. Kétfajta 

törvény van: a bűn és a halál szellemi törvénye. Ez alatt a szellemi törvény alatt vannak a 

pogányok, ez az egész világra végül is eljött, és van a Krisztusban lévő élet szellemének a 

törvénye. Azok, akik a Krisztusban vannak, azoknak az Isten erejében kell, hogy járjanak. 

Ugye, hogy folytatódik tovább ez a vers, amit elkezdtem? Én pedig azért jöttem, mondja 

Jézus, hogy életetek legyen és bővölködjetek. Életetek legyen és bővölködjetek. Milyen élet-

ről beszél? Élő emberekhez beszél. Nemcsak létezésetek legyen, minden élőlény létezik. 

Hanem itt életről beszél. Egy olyan isteni életről, ami bennünk van, ami belénk kerül, amikor 

Jézust megtesszük Urunkká. Akkor a szellemünk újjászületik.  

1Thesszalonika 5,23. 

23. Maga pedig a békesség Istene szenteljen meg titeket mindenestől, és a ti egész 

valótok: szellemetek, lelketek és testetek feddhetetlenül őriztessék meg a mi Urunk Jézus 

Krisztus eljövetelére. 

Világosan tanítja: szellem, lélek, test. Nem elég egyszer elmondani. A szellemünk van 

újjászületve. Az én szellemem és Isten Szelleme, a te szellemed és Isten Szelleme eggyé 

lettetek. Benned van az isteni élet, és ez az isteni élet árad. Világossá tette és nagyon sok 

helyen kijelenti az Evangélium, hogy: 

1János 4,17. 

17. Azzal lett teljessé a szeretet közöttünk, hogy bizodalmunk van az ítélet napjához, 

mert amint Ő van, úgy vagyunk mi is e világban.  

Hol vagyunk úgy ebben a világban, mint Ő? A szellemünkkel össze vagyunk kapcsolva 

Vele. Az isteni élet bennünk van. Bennünk van! Ebben a romlandó testben.  

Róma 8,11. 

11. És annak a Szelleme lakik bennetek, aki feltámasztotta Jézust a halálból, ugyanaz, 

aki feltámasztotta Krisztus Jézust a halálból, megelevenítette a ti halandó testeiteket is 

az Ő tibennetek lakozó Szelleme által. 

Hogy ez a bennünk lévő isteni élet képes arra, hogy a mi halandó, romlandó testünket 

éppé, egésszé tegye. Istent nem kell meggyőzni arról, hogy téged meggyógyítson. Senki nem 

szeretne téged jobban egészségesen látni, mint a mennyei Atyád. A te szerető Édesatyád. Egy 
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szülő, egy nagyszülő mi az, amit szeretne a gyermekének? Itt most földi szülőről beszélek. 

Azt mondja Jézus a Máté 6,11-ben: 

Máté 6,11. 

11. Ha azért ti gonosz létetekre tudtok a ti fiaitoknak jó ajándékokat adni, mennyivel 

inkább ád a ti mennyei Atyátok jókat azoknak, akik kérnek tőle?! 

Ha ti gonosz létetekre tudtok jó ajándékot adni a ti fiaitoknak, mennyivel inkább Isten ad 

jókat azoknak, akik az Ő gyermekei. Tehát ha gonosz létetekre, ezt a farizeusoknak mondta, 

mi nem vagyunk gonoszok nyilván, mert újjáteremtett szellemi lények vagyunk, és a 

növekedés útján vagyunk. Mennyivel inkább gyönyörködik Isten, amikor az Ő gyermekei 

gyarapodnak! Írja az Írás, hogy Istennek öröme van az Ő szolgáinak a gyarapodásában. Mint 

ahogy neked örömöd van abban, amikor a gyermekeid, az unokáid, a családod prosperál, jól 

van. Miért dicsőség az, ha valaki tönkre megy? Kit dicsőít az meg? Olyankor meg vagy lopva, 

ki vagy rabolva, a tolvaj meglopott. És a Biblia ezt mondja. Jézus ezt mondja. Nem olvasunk 

a Bibliában egyetlen esetet, amikor Jézus valakit elutasított, hogy nem akarja meggyógyítani. 

Sőt, ha megnézzük, amikor Jézus kiválasztotta a tanítványait: 

Márk 3,14–15. 

14. És választa tizenkettőt, hogy vele legyenek, és hogy kiküldje őket prédikálni, 

Jézus választott tizenkét tanítványt. Miért? Hogy kiküldje őket prédikálni. 

15. És hatalmuk legyen a betegeket gyógyítani és az ördögöket kiűzni. 

Tehát kiválasztott tizenkét tanítványt, és kiküldte őket prédikálni és betegeket gyógyítani, 

de Isten nem akarja, hogy meggyógyuljunk, azt írja az Írás, ugye? Némelyek szerint. Hát ez 

egy siker Evangélium. Hát ilyet aztán ne hirdessetek, ez csak népbutítás, ez csak meg-

tévesztése a hívőknek, mondják néhányan. Óriási hazugságok. És mindegy, hogy ki mondja. 

Ha én mondom, ha más, a hazugság az hazugság. Amit Isten kinyilatkoztatott, az az igazság. 

És Isten a betegségre azt mondja, hogy rossz. Sőt, az 1Korinthus 15-ben olvassuk, hogy az 

utolsó ellenség, a halál fog eltöröltetni. Tehát Istennek a halál sem a barátja. Isten a halált 

ellenségnek mondja. Mi a betegség? Az is a halálnak egy fajta folyamata, az Isten tökéletesre 

teremtett teremtményének a megromlása. Erről van szó. És Isten tökéletesre teremtette 

Ádámot, tökéletesre teremtette Évát, ami megrontotta őket, az a bűn. De mi a Krisztus 

Jézusban megszabadultunk a bűn és a halál szellemi törvénye alól. Mert a Krisztusban való 

élet szellemének törvénye megszabadított – múlt idő – a bűn és a halál szellemi törvényétől.  

Hol van ez a szabadulás? Benne van a szellememben. És ezt az isteni életet kell kiárasz-

tanom egyrészt a saját testemre úgy, ahogy az Úr mondta Ábrahámnak, hogy megáldalak 

téged. Isten veled kezdi. És Isten azt szeretné, miután betöltekeztünk Isten Szellemének az 

erejével, hogy ez az isteni erő másokra is kiáradjon. És ez nem egy kérés volt Jézustól, hogy 

menjünk és hirdessük az örömhírt, hanem ez egy parancsolat volt. Nem kell azon aggódni, 

hogy Isten meg akarja-e gyógyítani, mert állítólag Pál apostolt nem akarta némelyek szerint. 

Egy totál félreértelmezése ez az Igének és ellene megy Isten akaratának, Isten természetének, 

ellene megy Isten erejének, a Szent Szellem káromlásának minősül.  

Az úrvacsorában is ott van, hogy miért betegek az emberek, miért halnak meg idő előtt. 

Azt mondja, hogy aki méltatlanul eszik és iszik, ítéletet eszik és iszik, ezért van köztetek sok 

erőtlen és beteg, és ezért alusznak sokan. Valahogy így szól az Ige, most nem akarok 

odalapozni. Tehát miért? Mert nem becsülik meg a Krisztus Testét! A Krisztus Teste egyrészt 

mi vagyunk, másrészt Krisztusnak az a teste, aki magára vette a mi fájdalmainkat és magára 

vette a mi betegségeinket és az Ő sebeiben gyógyultunk meg. Erről szól az Írás, és ezt ki lehet 

akár dobni. Megvan rá a szabad akaratod, hogy azt mondhatod, hogy ez nekem nem kell. Meg 

kell érteni, hogy amit a szellemünkbe megkaptunk, azt át kell ültetni a lélek és a test szintjére. 

Ha ez az igazság nincs ott az elmédben, akkor az elméd képes leblokkolni Isten erejét. Te 

döntesz! Te döntesz, hogy elfogadod ezt az igazságot az életedre és érvényesíted, vagy azt 

mondod, hogy nekem ez nem kell! Ha neked ez nem kell és csak a lélek szintjén, meg a test 
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szintjén foglalkozol a betegségeddel, akkor az isteni fajta gyógyulás nem fog jönni, akkor 

marad az orvos, marad a gyógyszer, maradnak a világi megoldások, egész életedben.  

Nincs evvel semmi baj, mert nyilván ez az igazság nem mindenkinek jelentetett ki. A 

pogányok nem ismerik ezt az igazságot. A pogányoknak nincs meg ez a világossága. Nekem 

semmi bajom a pszichológiával sem, de egy totál világi tudomány, ami adott esetben segíthet 

embereknek, de például nem ismeri a szellem fogalmát. A lélek szintjén dolgozik, az érzel-

mek és az akarat szintjén, ott próbál némi befolyást gyakorolni az emberekre. De nem a lélek 

szintjén kell ezzel foglalkozni, hanem a kinyilatkoztatott tudás által, Isten Szellemének az 

ereje által.  

Nagyon sokan vannak drága testvéreink, akik szeretik Istent, akik imádják Őt, akik hívők, 

de meg vannak tévesztve ezen a területen, és még mindig az imáikkal megpróbálják rávenni 

Istent, hogy gyógyítsa meg őket. A gyógyulásunk a Krisztus sebeivel megtörtént! Nekünk kell 

használnunk azt, ami van!  

A 2Korinthus 12-ben olvassuk a Pál tövisét, amikor Isten azt mondta Pálnak, hogy mit 

nyafogsz, mit könyörögsz, elég neked az én kegyelmem! Nem elutasította Pált az Úr, amikor 

szólt hozzá a Szent Szellem, hanem azt mondta neki, hogy használd azt, amid van. Én már a 

kegyelemből odaadtam neked az üdvösséget! Hogy van az üdvösség? Kegyelemből, hit által. 

Tehát nem csak kegyelem! Isten odaadta minden hívőjének az Ő erejét, és ez Isten minden 

gyermekének a rendelkezésére áll, de önmagában a kegyelem még nem tesz téged szabaddá. 

Talán a múltkor mondtam a konyhasó példáját, nem vagyok egy nagy kémikus, de ha jól 

tudom, akkor az nátriumklorid, úgy tanították. Most figyelj ide! Ha megeszed a nátriumot, 

meghalsz tőle, ha megeszed a klórt, akkor ugyanaz lesz veled, viszont nem tudsz élni a 

nátriumklorid nélkül, a só nélkül.  

Ugyanígy van a hit és a kegyelem. A kegyelmet, Isten kegyelmének az erejét, Isten erejét 

fel kell szabadítanunk a testünkben, és ezt a hit tudja fölszabadítani. Ezért mondja a Biblia, 

hogy a lelkünkkel foglalkozni kell. A görögben a psziché jelenti a lelket. Sajnos nem sok 

bibliafordítás különbözteti meg a lelket és a szellemet. A psziché a lélek. A lélek az érzelem, 

akarat, értelem, a gondolkodásmódunk, az érzéki részünk. A szellemünk pedig az igazi 

valónk, ahol Isten Szelleme lakik. Nekünk nem kell meggyőzni Istent, hogy gyógyítson meg 

bennünket, Ő már mindent odaajándékozott nekünk. Ma végig fogunk ezen menni, hiszem, 

hogy sikerül, de ha nem, akkor sincs probléma, majd házi feladatnak megkapjátok otthon, az 

Apostolok cselekedetein végig megyünk.  

Ha megnézzed az apostolok szolgálatát, tanítanak, hogyan kell evangelizálni, hogyan kell 

missziókat betölteni, mit kell csinálni, mindenféle elképzelések vannak ezzel kapcsolatban. 

Nekünk ugyanaz a küldetésünk most, ami volt akkor a tanítványoknak, semmi nem változott e 

tekintetben, ami változott, az a helyszín, az idő, a körülmények, a társadalmi körülmények. 

Nekünk az Evangéliumot kell hirdetni! 

 Azt is kigúnyolják néha, hogy mi a pulpitusról prédikálunk, meg a pulpituson milyen zene 

van, milyen diszkó van, meg mit tudom én, és ezt úgy festik le, mint egy ördögtől való dolog. 

Ezek technikai dolgok! Nem mindegy, hogy hol mondtam? Mondtam egy illetőnek, akivel 

beszélgettem, hogy prédikáltam én már kocsmában is! Kocsmában, nem viccelek, ez Kesz-

tölcön történt. Az én alapszakmám vendéglátós. Mondom, az Úrnak óriási humora van, én 

voltam már felszolgáló, szakács, pincér, üzletvezető, zenész kocsmában. De hogy én egy 

kocsmában fogok prédikálni, ezt az életben nem gondoltam volna, és ott az emberek meg-

gyógyultak! Prédikáltunk kultúrházakban, prédikáltunk börtönökben, de ez rólatok is nagyon 

sokatokról elmondható. Teljesen mindegy az eredmény szempontjából, a lényeg az, hogy 

eljusson az elveszetekhez az Evangélium. Azok már csak technikai eszközök, hogy ezt 

honnan tesszük, meg hogyan tesszük, sőt Pál apostol még azt is mondta, odáig elment még, 

hogy az is belefér, hogy szívből vagy színből, csak az Evangélium prédikáltassék.  
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Ha nem prédikáltatik az Evangélium, akkor Isten ereje nem tud fölszabadulni, nem tudnak 

újjászületni az elveszettek, nem tudnak meggyógyulni. Ha te abban hiszel, hogy Isten nem 

akar téged meggyógyítani, hogy tudod elvenni Istentől a gyógyulásodat? Sehogy! Azért 

veszélyesek ezek a tanítások, ezek a vallásos agymosások, és teljesen ellene megy az Evangé-

liumnak. Ezek vallásos tévhitek! 

 Nekünk ugyanazt kell csinálni ma, amivel Jézus megbízta a korábbi tanítványokat. 

Nekünk itt azért nem adott határozott utasításokat, például nem adott egy munkaköri leírást a 

pásztornak. Ezt a pásztoroknak már pásztorkonferencián elmondtam. Nincs egy munkaköri 

leírás, hogy elmondta volna Jézus, hogy te szolgáló vagy, vagy pásztor, jó, akkor reggel 

nyolcra bejössz, és itt a munkaköri leírás! Nagyon könnyű dolgunk lenne! Pontosan azért 

hagyta nyitottra ezt az Úr, hogy minden helyen, minden kultúrában, minden körülmények 

között, minden helyen alkalmazzuk az Ő Igéjét, az adott környezetnek megfelelően. Teljesen 

mindegy, hogy hol prédikálunk, a természetgyógyászok között vagy egy üzleti konferencián. 

Teljesen mindegy, a lényeg az, hogy elérjük az elveszetteket, hogy eljusson Isten ereje az 

emberekhez, mert az Evangéliumban, az Igében erő van. A Róma 1-re menjünk, hirtelen 

hozta az Úr.  

Róma 1,16.  

16. Mert nem szégyenlem a Krisztus Evangéliumát; mert Istennek ereje az minden 

hívőnek üdvösségére, zsidónak először meg görögnek. 

Nem szégyellem a Krisztus örömhírét! – azt mondja Pál apostol. Pál apostol egy nagyon 

hiteles személy a számomra, ha valaki vallásos volt, ha valaki Krisztus ellensége volt, akkor 

Pál apostol az perfekt volt ebben. Üldözte ezt a hitet, üldözte a keresztényeket, és vitte őket a 

farizeusokhoz, vitte őket a börtönbe. Ő tényleg ellenezte, de amikor találkozott az élő 

Krisztussal, egy drámai esemény történt vele, a lóról leesett, és akkor megváltozott, és amit 

addig üldözött, elkezdte hirdetni. Hirdetni! Hálát adunk az Úrnak!  

Nézzük akkor tovább: Mert az Istennek ereje az minden hívőnek üdvösségre, zsidónak 

először meg görögnek. Nézzük egy kicsit, menjünk lassabban: Istennek ereje az minden 

hívőnek. Nem mondhatod azt, hogy Isten ereje az neked nem működik. Az Írás azt mondja, 

hogy minden hívőnek Isten Igéje, Isten ereje. Az Igében erő van! 

 Talán már találkoztatok bizonyságokkal olyan emberekről, akiről azt mondták, hogy nincs 

ember, aki meg tudja változtatni. Börtönbizonyságok vannak bőséggel ilyenek. Vannak töb-

ben, több ilyen bizonyságot is hallottam. A börtön cellájába bevittek neki egy Bibliát, és 

elkezdte olvasni. Ember nem tudta őt megváltoztatni, a jogszabályok, a törvények, a fegyel-

mezések, a büntetések és sorolhatnánk tovább, nem tudták megváltoztatni, mindegy, mit 

csináltak vele. Bevittek egy könyvet, egy Bibliát és hívővé vált, mert erő van Isten Igéjében! 

 Isten Igéje szól hozzánk és az erővé válik. Nincs a világon egyetlen egy olyan könyv, amit 

a világon ennyien olvastak. Nincs a világon egyetlen egy könyv, amit milliószámra cafatokra 

nem szedtek és próbálták az igazságát megsemmisíteni ennek a könyvnek. 

 Egy emberről olvastam, egy nagy koponya az illető, egy tudós ember, akit a 

kommunizmusban fölbéreltek arra, hogy menjen és prédikálja azt, mondja el az embereknek, 

hogy a Biblia az egy baromság, az egy emberi kitaláció. Ment ez az ember és járta a 

kultúrházakat. A kommunizmusban nem volt akkor divat, hogy evangelizálunk meg ilyenek, 

ez az ember ment, hogy bebizonyítsa és diákoknak, és egyetemeken és pódiumokon prédikált. 

Egy idő után elmondta, hogy bocsánat, nem ez a hülyeség, hanem amit ti mondotok. Ez a 

könyv megváltoztatott egy ateistát! Ebben a könyvben Isten Igéje van leírva, ez a Biblia, ez a 

Szentírás, mert Isten Igéjében erő van. Ez az isteni erő képes arra, hogy megváltoztassa az 

emberek életét, hogy megváltoztassa a lelkedet és a testedet. Az egész testünkre, az egész 

életünkre hatással tud lenni, erről olvasunk.  

Amikor Jézus kiválasztotta a tanítványokat, olvastuk a Márk 3,14-ben, hogy vele legyenek. 

Mi történt a tanítványokkal, amikor Jézussal voltak? Mi történt ezekkel az emberekkel? 
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Hasonultak Jézushoz. Nem? Ha valakivel sok időt töltesz együtt, nagyon sok időt, gondol-

jatok a házasokra, akik húsz, harminc, negyven éve házasok, egy idő után szinte már egy-

formán gondolkodnak, sőt még hasonlítani is kezdenek egymásra, úgyhogy akivel sok időt 

töltesz, egy idő után hasonulni fogsz hozzá.  

Miért mondta, hogy vele legyenek? Mert Jézus azt akarja, hogy hozzá hasonlóvá legyenek. 

Az, hogy mennyire vagyunk krisztusiak, az megmutatkozik abban, hogy mennyi időt töltünk 

Ővele. Mire hívott el minket elsősorban? Hogy Vele legyünk, hogy közösségben legyünk 

vele, mert akkor az Ő élete fog áradni rajtunk keresztül. Azt mondja, hogy menjetek és 

tegyetek tanítványokká minden népeket, megkeresztelvén őket az Atyának, Fiúnak, a Szent 

Szellemnek nevében és én tiveletek vagyok minden napon a világ végezetéig. Minden napon, 

nem csak néha! Jézus bennünk él, Jézus itt van köztünk és mindenhol, ahol ma az Ő 

gyermekei összejönnek és az Ő Igéjét és az Ő Evangéliumát hirdetik. Ha olvastad valaha a 

Jézusról szóló írásokat, a négy Evangéliumot, akkor egy dolgot elmondhatunk, olyan írások 

nem nagyon vannak Jézusról, hogy ott volt valahol, de nem történt semmi. Tehát ilyet nem 

nagyon olvasol. Ahol Jézus jelen volt, ott jó dolgok történtek.  

Akarsz-e meggyógyítani? – kérdezte a leprás. A rabbi, akinek nem lett volna szabad 

megérinteni egy beteg embert, rátette a kezét és nem kapta el tőle a leprát. Majdnem rosszat 

mondtam! Ilyen divatos betegségben nem nagyon szabad emlegetni. Rátette a kezét és nem 

Jézus kapta el a leprát, hanem a leprás kapta el az egészséget. Nem? Amikor az isteni élet 

árad, akkor ott mese nincs, a gonosznak mennie kell! A gonosznak mennie kell! Amikor Jézus 

szolgált az emberek felé, akkor világossá vált, hogy a betegek meggyógyultak.  

Rendben van, mondhatják ilyenkor az emberek. De hát az Jézus volt, az mégiscsak Jézus 

volt! Na de mi van velünk? Jézus ezt megtette, de mi? Jézus megbíz-e bennünket olyan 

feladattal, amit nem tudunk teljesíteni? Azt mondta nekik Jézus, hogy menjetek, hirdessétek 

az Evangéliumot, gyógyítsátok a betegeket, de ott előtte olvasunk a 3,14-ben valamit, hogy 

hatalmat adott nekik. Mire? Arra, hogy betegeket gyógyítsanak. Hatalmat adott nekik! Miért 

adta nekik a hatalmat, hogy betegeket gyógyítsanak? „De Isten nem mindig akar meggyógyí-

tani! Figyeljetek, tanítványok, nem mindig van hatalmatok, ne mindig imádkozzatok a 

betegekért, mert az sikerevangélium, azt nehogy megtegyétek!” Ez nem Jézus szava! Ez nem 

Isten Igéje! Ez nem Isten beszéde! Ez az antikrisztusnak a beszéde. Hatalmat adott nekik a 

gonosz szellemek felett!  

Lukács 10,19. 

19. Ímé, adok néktek hatalmat, hogy kígyókon és skorpiókon tapodjatok, és az ellen-

ségnek minden erején; és semmi nem árthat néktek. 

Kinél van ez a hatalom? Nálad. Most lapozzunk az Apostolok cselekedeteire, ez még a 

fölvezetés volt csak. Hiszem, hogy megértést kapunk, egyre nagyobb megértést kapunk és 

nem dőlünk be azoknak a vallásos meséknek.  

Apostolok cselekedetei 1,1–2. 

1. Első könyvemet írtam, Theofilus, mindazokról, amiket kezdett Jézus cselekedni és 

tanítani. 

Ezt Lukács által kaptuk. Lukács nem volt zsidó. Tehát ennek az Evangéliumnak a szerzője 

nem zsidó volt. Azt mondja, hogy amiket Jézus kezdett cselekedni és tanítani. A Lukács 

evangéliumában találunk nagyon sok csodát, nagyon sok gyógyulást, amit Jézus tett.  

2. Mind a napig, melyen fölviteték, minekutána parancsolatokat adott a Szent Szellem 

által az apostoloknak, akiket választott magának. 

Látjátok, hogy ez mikor történt? Mikor adta ezt a parancsolatot? Mielőtt fölvitetett, 

parancsot adott a tanítványainak! Azt mondta nekik, hogy a feltámadása után Ő még negyven 

napig itt jár köztük. 

Apostolok cselekedetei 1,4–5. 
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4. És velük összejövén, meghagyá nékik, hogy el ne menjenek Jeruzsálemből, hanem 

várják be az Atyának ígéretét, melyet úgymond, hallottatok tőlem: 

Arról szól a dolog, hogy Jézus elküldte őket szolgálni, de azt mondta, hogy most még 

várjatok. Várjatok ne menjetek sehova az Atya ígérete be kell, hogy teljesedjen. Mi volt az 

Atya ígérete?  

5. Hogy János ugyan vízzel keresztelt, ti azonban Szent Szellemmel fogtok megkeresz-

teltetni nem sok nap múlva. 

Innentől kezdve nem vízben lehűtött emberek lesztek, hanem a Szent Szellem tüzével és 

erejével fölszerelt emberek. Nagyon sokszor látjuk azt, hogy emberek megkeresztelkednek, 

újjászületnek, megkeresztelkednek Szent Szellemmel és gyorsan lehűtik őket. Bocsánat, nem 

gúnyolódni szeretnék, rendben van a tűzkeresztség és nincs azzal semmi probléma.  

Egy dolgot ne higgy el, a tűzkeresztségnek semmi köze az üdvösségedhez, azt az újjá-

születéssel kapod meg. A vízkeresztség nagyon fontos, az odaszánás, illetve a tanítványság-

hoz van sokkal nagyobb köze, amikor letesszük a régi életünket és fölvesszük az újat. A 

lényeg az, hogy Szent Szellemmel. Szembe állítja a jánosi keresztséget, illetve a Szent 

Szellem keresztséget. Nem is, hogy szembe állítja, hanem különbséget tesz, hogy a Szent 

Szellemre van szükségük, nem elegendő a vízkeresztség ahhoz, hogy meg tudják tenni a 

jeleket és a csodákat.  

Az Apostolok cselekedeteiben olvassuk, amikor Pál apostol Efézusban találkozik tanít-

ványokkal, és megkérdezte tőlük hogy vettek-e Szent Szellemet? Azt mondták, hogy nem, 

csak a János keresztségére vízben vagyunk megkeresztelve. És akkor mit csináltak? Újjá-

születtek és vettek Szent Szellemet. Nem könyörögtek a Szent Szellemért, nem rimánkodtak, 

nem böjtöltek, hogy megérdemeljük-e, hogy Isten betöltsön a Szent Szellemével. A választ 

tudjuk. Mi az, amit azért kaptunk Istentől, mert megérdemeljük? Van olyan dolog? Nincs 

olyan dolog!  

Menjünk tovább és nézzük az Igét. Megkérdezték, hogy mikor jön a földi királyság? 

Mondta Jézus, hogy ne ezzel foglalkozzatok! 

Apostolok cselekedetei 1,8.  

8. Hanem vesztek erőt, minekutána a Szent Szellem eljön reátok; és lesztek nékem 

tanúim úgy Jeruzsálemben, mint az egész Júdeában és Samariában, és a földnek mind 

végső határáig. 

Mit mondott az Úr? Vesztek erőt, kapunk erőt, hogy tanúbizonyságai tudjunk lenni Jézus 

Krisztusnak. A Szent Szellem által tudjuk ezt megtenni. Nem a mi erőnk, nem a mi képes-

ségünk, nem a mi tehetségünk az, hogy egy ember meggyógyuljon. Semmi közünk a gyógyu-

láshoz! Bármilyen gyógyulás történt, annyi a közünk, hogy Isten használt bennünket.  

Mi Isten munkatársai vagyunk! Isten missziójában dolgozunk, mint Isten munkatársai. 

Isten rajtunk keresztül, rajtad keresztül tudja megérinteni az embereket. Te vagy az, aki képes 

vagy Isten erejét közvetíteni az emberek felé. Az Ige hirdetése által képes vagy közvetíteni 

Isten erejét. Képes vagy arra, hogy a szent kezeidet ráhelyezd a betegre, a leprásra vagy bár-

kire és imádkozzál fölötte. Nem a te felelősséged az, hogy meggyógyul vagy sem. Az 

égvilágon szinte semmi ráhatásunk nincs. Mi hisszük az Igét, hisszük, hogy Isten Igéjében erő 

van. Jézusban volt erő, amikor elment Názáretbe? Ott legyengült az ereje? Ott már nem az a 

Jézus volt? Ott már nem volt Messiás? Legyengült? Nem! A fogadó oldalról volt probléma. 

Ezért kezdte el őket Jézus tanítani. Ahhoz, hogy ez az erő megnyilvánuljon az életünk fölött, 

rendelkeznünk kell egy fogadókész hittel. Ha te visszatolod az Úr kezét, akkor a Szent 

Szellem, aki egy úriember, azt mondja, hogy jó, rendben van, a te döntésed. Vesztek erőt, mi-

után a Szent Szellem eljön reátok. Miért mondta, hogy vesztek erőt? Mert nem a ti erőtökről 

van szó. Mondhatná valaki, hogy de ott van a 2Korinthus 12-ben a Pál tövisénél, hogy erőtlen 

lett. Oda is lapozom a Bibliámat, fölolvasom, mert érdemes ennek szánni néhány percet. Mert 
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ez egy nagyon ismert, híres tévhit, tévtanítás. Azt mondta az Úr Pálnak, hogy elég neked az 

én kegyelmem. 

2Korinthus 12,10. 

10. Annakokáért gyönyörködöm az erőtlenségekben, bántalmazásokban, nyomorúsá-

gokban, üldözésekben és szorongattatásokban Krisztusért; mert amikor erőtlen vagyok, 

akkor vagyok erős. 

Ezt sokan úgy magyarázzák, hogy a betegségemben gyönyörködöm. De itt nem betegség 

van, hanem erőtlenség. Mit jelent az, amikor erőtlenség van? Egy olyan dolog, amit a saját 

erőmből, a saját képességemből nem tudok megtenni, amit nem tudok megváltoztatni. Tehát a 

saját erőmből nem vagyok képes arra, hogy ezt megváltoztassam. Erőtlen vagyok, nincs meg 

hozzá a képességem, nincs meg hozzá a tehetségem. Itt egyáltalán nem betegségről van szó. 

Amikor a saját erőmben vagyok, amikor a saját képességeimre támaszkodok, akkor az hozhat 

egy erőtlenséget. Hányszor voltunk már úgy az életben mindannyian, hogy ezzel a dologgal 

nem tudtunk mit kezdeni. Ez nem azt jelenti, hogy beteg voltál, hanem erőtlen voltál, nem 

volt erőd ahhoz, hogy megtegyél dolgokat. Nem voltál feltétlenül beteg. Rosszkedvű voltál, 

rossz hangulatban voltál. Megtámadhat bármi bárkit. Kenneth Hagin mondta, hogy nem tudod 

megakadályozni, hogy a veréb átrepüljön a fejed fölött, de azt, hogy fészket rakjon a fejeden, 

azt már igen. Nagyon bölcs mondás.  

Azt mondja Pál, hogy gyönyörködöm az erőtlenségekben, a bántalmazásokban, a 

nyomorúságokban, az üldözésekben, a szorongattatásokban – egyetlen egy helyen sincs ott, 

hogy gyönyörködöm a betegségekben – Krisztusért, mert amikor erőtlen vagyok, akkor 

vagyok erős. Mi történik, amikor azt mondod, hogy Uram, én ezt már nem tudom megoldani, 

most Te jössz? Ez az, amikor azt a mennyei erőt használjuk, azt az ajándékot, a Szellemnek 

azt az ajándékát, amit Isten adott nekünk. Ezért mondja Pál, hogy nincs dicsekvésünk 

magunkban. Nincs dicsekvésem abban, hogy én imádkoztam érte és meggyógyult. Teljesen 

mindegy, hogy ki imádkozott érte, az Úr Jézus gyógyította meg és az Ő ereje. Egyedül 

semmire nem vagy képes, se te, se én. Még Jim pásztor prédikálta, hogy még egy legyet sem 

tudok meggyógyítani. A dicsőség az Úré! Mert Ő adja, az Ő erejével gazdálkodunk. Azzal 

bízott meg minket Isten, hogy az Ő erejét közvetítsük. Pál apostol mit mond az 1Korint-

husban? Ez egy nagyon lényeges dolog, jó, ha megértjük. 

1Korinthus 1,18. 

18. Mert a keresztről való beszéd bolondság ugyan azoknak, akik elvesznek; de ne-

künk, akik üdvözülünk, Istennek ereje. 

Mit prédikált Pál apostol és az összes tanítvány? Ha elolvasod a prédikációkat, az 

üzeneteket, mindegyiknek az a lényege, hogy Krisztus meghalt és feltámadt. Mit jelent ez a 

számunkra? Azt, hogy Jézus nem egy üres vallás, nem egy ideológia, nem egy teológia, 

hanem egy élő személy, aki él és mozdul az életünkben. Aki itt van bennünk és itt van velünk. 

Mi egy élő Istent szolgálunk, nem egy vallás rendszert, nem egy ideológia rendszert 

szolgálunk. A keresztről való beszéd bolondság azoknak, akik elvesznek, mert nincs ott Isten 

ereje az életük fölött. Nekik maradnak a természetes dolgok. Marad a természetes orvoslás, 

maradnak a természetes síkon elérhető dolgok. Nem tudják Isten erejét alkalmazni az 

életükben. Ahhoz újjá kell születniük és be kell töltekezniük egy természetfeletti, mennyei 

erővel. 

1Korinthus 2,4–5. 

4. És az én beszédem és az én prédikálásom nem emberi bölcsességnek hitető beszé-

deiben, hanem Szellemnek és erőnek megmutatásában állott: 

5. Hogy a ti hitetek ne emberek bölcsességén, hanem Isten erején nyugodjék. 

Erről beszél az Ige, hogy nem üres beszédeket szólunk, nem üres teológiákat. Lehetünk 

nagyon okosak, rengeteg világi ember merít bölcsességet Isten Igéjéből. Filozófusok, 

pszichológusok, sok olyan világi ember, akinek nincs élő kapcsolata Istennel. De ahhoz, hogy 
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az Isten ereje meg tudjon nyilvánulni, Isten Szellemének erejére van szükségünk. Amikor 

újjászületünk, ez az erő bennünk van. Ott van bennünk! Amikor betöltekezünk Szent 

Szellemmel, ez az erő ott van rajtunk és ezt az erőt tudjuk közvetíteni. Bár erő helyett inkább 

azt mondom, hogy a Szent Szellemet. A Szent Szellem az, aki munkálkodik rajtunk keresztül. 

Ő az, aki képes arra, ha hagyod, hogy megérinti a testedet. Nagyon sokféleképpen lehet 

meggyógyulni az Ige alapján.  

Menjünk az Apostolok cselekedeteihez. Néhány esetet szeretnék felolvasni, hogy mi 

történt. Bevárták, hogy eljöjjön az ötvenedik nap, amikor kiáradt Isten Szelleme pünkösd 

napján. 

Apostolok cselekedetei 2,1. 4. 

1. És mikor a pünkösd napja eljött, mindnyájan egyakarattal együtt valának. 

4. És megtelének mindnyájan Szent Szellemmel, és kezdének szólni más nyelveken, 

amint a Szellem adta nékik szólniuk. 

Ez egyeseknek egy botránykő. Vannak olyan drága testvéreink, akik tagadják a nyelveken 

szólást. Azt mondják, hogy csak az ördögök szólnak nyelveken. Mert vannak azok a keringő 

dervisek, akik táncolnak és nyelveken beszélnek. De nincs olyan igazi, aminek ne lenne meg a 

hamisítványa. Mit hamisítanak általában az emberek? Az értékes dolgokat. Az ördög ugyan-

ezt teszi. Van az úgynevezett halandzsa nyelv, de a nyelveken szólás akkor az ördögtől van? 

Mindent hamisítanak. Isten Igéjét is meghamisítják. A Szent Szellem munkáinak is meg 

vannak a hamisítványai. De az nem jelenti azt, hogy akkor most kidobjuk az eredetit. Mert 

valakin láttál egy hamis farmernadrágot, akkor az eredetit otthon kidobod, mert minden 

farmernadrág hamis? Hogy lehet így gondolkodni? Nekünk az eredeti van meg, és ahol 

megvan az eredeti, ott mindig megvan a hamisítvány is. Nézzétek meg Simont, a varázslót 

[Apostolok cselekedetei 8.], hogy mindenféle jelekkel és csodákkal elkábította Isten népét. 

Péter apostol szolgálatában látta Simon a Szent Szellem működését és azt mondta, hogy 

adjátok nekem, én is szeretném ezt az erőt. Péternek volt egy-két szava hozzá. Látjátok, hogy 

ott van a hamisítvány is.  

Volt a jövendőmondó leányka esete is, aki szaladt Pál apostol után [Apostolok cselekedetei 

16.]. Kiabálta három napon keresztül, hogy ezek a magasságos Istennek a szolgái. Három 

napon keresztül nem csinált semmit Pál. Igazat mondott ez a jövendőmondó leányka és még 

jót is mondott. Mégis egy gonosz szellem volt benne. Amikor Pál megvilágosodott, mikor 

kijelentést vett Isten szellemétől, akkor kiűzte belőle ezt a gonosz szellemet. Mi történt, 

miután betöltekeztek Szent Szellemmel? 

Apostolok cselekedetei 2,42–43. 

42. És részt vettek az apostolok tanításaiban és a közösségben, a kenyérnek megtöré-

sében és az imádkozásban. 

43. Támada pedig minden lélekben félelem, és az apostolok sok csodát és jelt tesznek 

vala. 

Együtt jár a szolgálat a jelekkel és a csodákkal? Igen. De csak azért, mert vannak hami-

sítványok, dobjuk ki az eredetit is? Dobjuk ki az Igét azért, mert valakik hamisan használnak 

dolgokat? Így lopja meg az ördög az embereket. Így lopja meg a hívőket. Nekünk el kell jutni 

a nagykorúságra és tudnunk kell különbséget tenni a jó és a rossz között. Amire Isten azt 

mondja, hogy jó, arra én is azt mondom, hogy jó. Amire Isten azt mondja, hogy szemét, arra 

én is azt mondom, hogy szemét. Mert le van írva!  

A 3. fejezetben látjuk, hogy az Ékes kapunál Péter és János imádkozott a béna emberért és 

az felállt és dicsérte Istent. Mi történt, amikor a farizeusok ezt megtudták? A bíróság elé vitték 

őket. Hogyan imádkozott Péter? Nem könyörgött Istennek, nem böjtölt előtte, nem kérdezte 

Istentől, akarja-e, hogy az a béna ember meggyógyuljon, hiszen már régóta ott volt. Ami 

Péternek akkor megvolt, ma ugyanúgy rendelkezésére áll minden hívőnek. 

Apostolok cselekedetei 3,6–8. 
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6. Péter pedig monda: Ezüstöm és aranyam nincs nékem; hanem amim van, azt adom 

néked: a názáreti Jézus Krisztus nevében, kelj fel és járj! 

7. És őt jobb kezénél fogva felemelé, és azonnal megerősödének az ő lábai és bokái. 

8. És felszökvén, megálla és jár vala és beméne velük a templomba, járkálva és 

szökdelve és dicsérve az Istent. 

Dicsérte Istent, mert egy jó dolog történt vele, mert Istennek egy ígérete beteljesedett rajta. 

Ez volt a nagy ima: Kelj föl és járj! Azt adom neked, amim van! Mije volt Péternek? Amit 

pünkösd napján megkapott, és ami pünkösd óta minden hívőnek a rendelkezésére áll. Ez volt 

a hatalmas imádság. 

Apostolok cselekedetei 4,18–20.  

18. Azért beszólítván őket, megparancsolák nékik, hogy egyáltalán ne szóljanak és ne 

tanítsanak a Jézus nevében. 

19. Péter és János pedig felelvén, mondának nékik: Vajon igaz dolog-é Isten előtt, 

rátok hallgatnunk inkább, hogynem Istenre, ítéljétek meg! 

20. Mert nem tehetjük, hogy amiket láttunk és hallottunk, azokat ne szóljuk. 

Megtagadták azt, pedig tisztelték az elöljárókat. A Biblia világosan tanítja, hogy 

engedelmeskedjetek az elöljáróknak, a felsőbb hatalmasságoknak. A Róma 13. is arról beszél, 

valamint Timótheus levelében és Péter levelében is olvashatunk erről. Ennek ellenére azt 

mondták, hogy ezt a parancsolatot nem vagyunk hajlandóak teljesíteni. Továbbra is mi volt 

nekik? A Jézus neve! Azt a nevet használták, amely névben kiküldettek. Abban a névben 

szolgáltak, amit az Úr adott nekik, hogy használják. Azért, mert mi itt a földön az Úr Jézus 

Krisztust képviseljük. Az Ő nevében lettünk elküldve. Az Ő nevére minden térd meghajoljon, 

mennyeieké, földieké, föld alatt valóké – a Filippi levélben olvassuk ezt. A Jézus nevére! Egy 

nevet használtak, egy hatalmat használtak. Meg sem kérdőjelezték, eszükbe sem jutott, hogy 

az az ember nem gyógyul meg. Utána miért imádkoztak?  

Apostolok cselekedetei 4,30. 

30. A Te kezedet kinyújtván gyógyításra; és hogy jelek és csodák történjenek a Te 

szent Fiadnak, a Jézusnak neve által. 

Azért imádkoztak, hogy hirdessék a siker Evangéliumot, nem a kudarc evangéliumot, mert 

az az ördög evangéliuma. Azért imádkoztak, hogy meggyógyuljanak az emberek. Az 

Apostolok cselekedeteit olvasom, a Bibliát olvasom, nem az én véleményemet mondom. 

Apostolok cselekedetei 5,12/a.  

12/a. Az apostolok kezei által pedig sok jel és csoda lett a nép között; 

Nézzük a 15-ös verset, hogyan imádkozott itt Péter a gyógyulásért. 

Apostolok cselekedetei 5,15–16. 

15. Úgyannyira, hogy az utcákra kihozták a betegeket, és letevék ágyakon és 

nyoszolyákon, hogy az arra menõ Péternek csak árnyéka is érje valamelyiket közülük, 

Most akkor itt mi történt? Mondja valaki, aki nem hisz a gyógyulásban, hogy Isten nem 

akar engem meggyógyítani, Isten nem akar ilyet tenni. De ők tudták, hogy mi az, amit kaptak 

a megváltásban. Ébresztő, Isten népe, fedezd már fel végre, hogy mi van az üdvösség 

csomagban! Benne van a gyógyulásod, benne van az üdvösséged, benne van minden, a 

szabadulásod a gonosz hatalmától. Az pedig az ördög munkájától való megszabadulás. A 

sátán az, aki az embereket megbetegíti. Természetesen lehetnek olyan dolgok, hogy valaki 

balesetet szenved, de az mögött is az ördög áll valamilyen szinten. 

16. És a szomszéd városok sokasága is Jeruzsálembe gyűlt, hozva betegeket és tisz-

tátalan szellemektől gyötretteket: kik mind meggyógyulának. 

Mind meggyógyultak! Odamentek és azt mondták, hogy igen, elvesszük Isten erejét. Péte-

ren volt egy kenet és amikor az a kenet kiáradt, és amikor az emberek hittek a gyógyulásban, 

akkor mindannyian meggyógyultak. Jézus pedig, maga a Megváltó, elment Názáretbe és nem 

tudott csodát tenni, csak egy-két beteget gyógyított meg az ő hitetlenségük miatt.  
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Megint csak ott tartunk, hogy a hit és a kegyelem. Isten kegyelméből minden ember 

megkapta a gyógyulást, de a kegyelmet hit által birtokba kell vennünk! Szükség van a hitre! 

Ne add föl, mert kudarcot vallottál! Nem vallottál kudarcot! Az utolsó leheletedig ne add föl 

és ragaszkodj ehhez az igazsághoz! Mindegy, mit mondott az orvos. Ő azt mondja neked, 

amit lát, amit a tanulmányai és az ismeretei alapján tud. Az orvos nem Isten. Köszönjük őket 

az Úrnak, de az orvos egy ember, akinek a tudása korlátozott. De te döntöd el, hogy igénybe 

veszed-e a természetfölöttit, hogy a hiteddel megragadod-e azt az igazságot, amit Isten neked 

adott. Ha nem, akkor marad a természetes szinten való gyógyulás. Meg lehet gyógyulni úgy 

is. Meg lehet gyógyulni gyógyszerekkel is. Nagyon sok ember a világban meggyógyul így. 

Akkor is Isten a gyógyító, de akkor természetes eszközöket használsz hozzá és rendben van ez 

is, ezzel sincs semmi probléma. De ezt természetfeletti módon, Isten ereje által is el lehet érni. 

Sőt, nekünk először oda kell menni!  

István nem volt apostol, őt kiválasztották, mint egy presbitert. 

Apostolok cselekedetei 6,8. 

8. István pedig teljes lévén hittel és erővel, nagy csodákat és jeleket cselekszik vala a 

nép között. 

Ez a szolgálat egyik alap feltétele, hogy hittel és erővel teljes. Itt nem részletezi, hogy 

milyen csodákat tett, de Isten ereje által tette. Azért, mert hittel teljes volt, és erővel teljes is, 

mivelhogy beteljesedett Isten Szellemével. Csodákat cselekszik a nép között. Nem azért 

könyörgött, hogy Isten tegyen már valamit. Istenem, látod, hogy mekkora probléma van! 

Imádkozunk, hogy átszakadjanak az egek, hogy valami kis gyógyulást leimádkozzunk a 

mennyből! Bocsánat, de ez egy téves hozzáállás. Igen, kell imádkoznunk, a Róma 8,26. 

megmondja: 

Róma 8,26. 

26. Hasonlatosképpen pedig a Szellem is segítségünkre van a mi erőtlenségünkben. 

Mert azt, amit kérnünk kell, amint kellene, nem tudjuk; de maga a Szellem esedezik 

miérettünk kimondhatatlan fohászkodásokkal. 

Valóban kell imádkoznunk, és a nyelvek imája egy tökéletes imádság. Az a Szellem által 

van, nem tudod elrontani. Amit megkaptunk, ami a miénk, ami hozzánk tartozik, azért már 

nem kell könyörögnünk! De amit nem tudunk, hogy kérni kell vagy kellene, azt képes a 

bennünk levő Szent Szellem Isten elé vinni, olyan fohászokkal, amiket Isten meg fog vála-

szolni. Maga Isten Szelleme esedezik értünk! Óriási erő van a nyelveken való imádságban! 

Biztatlak benneteket, hogy kapcsolódjatok be az imakörökbe és imádkozzatok nyelveken. Az 

értelemmel elmondott imádságaink nem mindig biblikusak, ha nagyon finoman és szerényen 

fogalmazok. Mert néha imádkozunk olyat, amit nem kellene. De annyira nagyot tévedni nem 

tudunk és nem is rosszindulatból tesszük. De amit egyszer már megkaptunk és Isten már 

nekünk adott, azért nem kell könyörögni, az már a miénk, azt használni kell!  

Az Apostolok cselekedetei 9,17-re lapozzunk, ami Ananiásról szól, aki Pálra tette a kezét. 

Apostolok cselekedetei 9,17‒18. 

17. Elméne azért Ananiás és beméne a házba, és kezeit reávetvén, monda: Saul 

atyámfia, az Úr küldött engem, Jézus, aki megjelent néked az úton, melyen jöttél, hogy 

szemeid megnyíljanak és beteljesedjél Szent Szellemmel. 

18. És azonnal mintegy pikkelyek estek le szemeiről, és mindjárt visszanyeré látását; 

és felkelvén, megkeresztelkedék; 

Pál, aki akkor még Saul volt, Jézussal találkozott. A nagy fényesség miatt leesett a lováról, 

megvakult. Jézus nem tudta volna megnyitni csak úgy a szemét, hogy lásson? Nem tudta 

volna betölteni Szent Szellemmel? De Jézus mégis egy embert használt. Azt mondja, hogy 

menj és te imádkozz és te tedd rá a kezedet! Ananiásnak kellett elmennie és szolgálnia Pál 

felé, aki betöltekezett Szent Szellemmel és utána mindjárt elkezdte hirdetni az Evangéliumot. 

Ezt a Galata levélben is olvassuk, hogy miután az Úrral találkozott, azt mondja, hogy nem 
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tanácskozott sem testtel, sem vérrel, hanem mindjárt ment Damaszkuszba és hirdette az 

Evangéliumot, miután beteljesedett a Szent Szellemmel. Az Apostolok cselekedetei 9,33-ban 

Éneás felé szolgált Péter. 

Apostolok cselekedetei 9,33–34. 

33. Talála pedig ott egy Éneás nevő embert, ki nyolc esztendő óta ágyban fekszik vala, 

ki gutaütött volt. 

Nyolc esztendeje agyvérzést kapott és béna, nem sok orvos vállalná be. 

34. És monda néki Péter: Éneás, gyógyítson meg téged a Jézus Krisztus: kelj föl, vesd 

be az ágyadat! És azonnal felkele. 

Ez sem valami hosszú imádság volt! Ennyi volt! Nézzétek meg, hogy mit csináltak ezek a 

tanítványok! Nem írja a Biblia sehol, hogy nekünk mást kellene tennünk. Egyszerűen el-

vették, ami az övék, használták, ami az övék, alkalmazták azt, amit Isten nekik adott. Nem 

nyafogtak, nem könyörögtek. Vannak dolgok, amiért könyörögnünk kell, vannak dolgok, 

amiért imádkoznunk kell. Írja a Jakab levél, hogy akinek nincs bölcsessége, kérje Istentől. 

Világosan írja a Biblia, hogy kérjük és Isten mindenkinek ad, aki kéri tőle. 

Nézzük tovább a 14. fejezetet. Péter Listrában prédikált: 

Apostolok cselekedetei 14,8–10. 

8. És Listrában ül vala egy lábaival tehetetlen ember, ki az ő anyjának méhétől fogva 

sánta volt, és soha nem járt. 

Egy olyan ember, aki azt se tudta, hogyan kell járni, mert még soha nem csinálta, csak 

másoktól látta, hogy mások járnak.  

9. Ez hallá Pált beszélni, aki szemeit reáfüggesztvén, és látván, hogy van hite hogy 

meggyógyul, 

Gondolj bele, hogy Pál prédikált és látta, hogy van hite, hogy meggyógyul. Nem tudom, 

hogy ezt Pál apostol hogyan állapította meg, de a lényeg: 

10. Monda nagy fenszóval: Állj fel lábaidra egyenesen! És felszökött, és járt. 

Ez volt az ima!  

Még néhány igehelyet megnézünk ezzel kapcsolatban. Az Apostolok cselekedetei 17,18-

ban a jövendőmondó szellem kiűzéséról már volt szó. Pál egyszerűen csak Jézus nevét 

használta és kiment a gonosz szellem. Nem rendezett nagy ördögűzést, nagy szeánszot, nem 

kiabáltak, nem csináltak nagy cirkuszt. T. L. Osbornt hallottam és ő mondta, hogy nagy divat 

volt annak idején, amikor hamis könyvek jelentek meg a démonűzéssel kapcsolatban és ő egy 

olyan csapatban volt, akik démont űztek. Elment egy szolgáló alkalmára, aki mondta egy 

illetőre, hogy ebben démon van, és ki kell azt űzni. Dörzsölte már a kezét, hogy most me-

gyünk előre mindannyian, nagy kiabálás, nagy cirkusz, nagy csinnadratta lesz, de képzeljétek 

el, mi történt! Odament az emberhez a szolgáló és azt mondta, hogy Jézus nevében menj ki 

belőle! – és kiment. Én meg csak ott ültem, hogy ez ilyen egyszerű, mondta Osborn.  

Jézus a kisujjával űzte ki a démonokat. A keresztények meg félnek a démonoktól, meg az 

ördögtől, hogy az ördög ezt csinálta velem, meg azt csinálta velem. Az ördög azt csinál veled, 

amit te hagysz! Ezt még egyszer elmondom, mert a Biblia azt mondja, hogy álljatok ellen az 

ördögnek és elfut tőletek. Ha az ördög nem futott el tőled, akkor az azért történt, mert nem 

álltál neki ellen, csak azt hitted, hogy ellenállsz neki. Ez óriási különbség! A vágy meg a hit 

között óriási a különbség! Ha te ellenállsz, akkor annak el kell menni! Ha nem ment el, akkor 

a Biblia azt mondja, hogy te nem álltál ellen. Vitatkozhatsz velem, akár sarat is dobálhatsz 

rám, de a Biblia ezt mondja, és én a Bibliának hiszek. Nem annak, hogy velem mi történt, 

hogy esetleg ez nekem nem sikerült vagy én nem jól tettem, mert az az én kudarcom, az nem 

az Ige kudarca. Azt mondja, hogy álljatok ellene az ördögnek és elfut tőletek. Ki fog 

ellenállni, majd Isten? Még egyszer fölmegy a keresztre, meghal érted? Vagy azt mondod, 

Istenem, tegyél már valamit, mert az ördög megtámadott, mert démonikus álmaim vannak. 

Nem tagadom, hogy vannak. Azoknak szeretnék most segíteni, akik ilyen problémával küz-
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denek. Nagyon sokan jönnek hozzám, hogy mit csináljak, mert az ördög ezt meg azt teszi. 

Mondom, hogy te meg azt csináld, amit a Biblia mond, állj ellen neki, és elfut tőled! A Biblia 

ezt mondja, és én ezt hiszem el igaznak! Ha nem történt meg, akkor csak egy dolog lehet-

séges, hogy nem álltunk ellene neki.  

Apostolok cselekedetei 19-ben a zsebkendők általi gyógyulás: 

Apostolok cselekedetei 19,12. 

12. Annyira, hogy a betegekhez is elvitték az ő testéről a keszkenőket, vagy köténye-

ket, és eltávozának azoktól a betegségek, és a gonosz szellemek kimenének belőlük. 

Apostolok cselekedetei 20,9. 

9. Egy Eutikhus nevű ifjú pedig ül vala az ablakban, mély álomba merülve: és mivel-

hogy Pál sok ideig prédikála, elnyomta az álom, aláesék a harmadik rend házból, és 

halva véteték föl. 

Csak szeretném, ha ezeket látnátok. Ezeket nem én találtam ki, ez így működött a korai 

tanítványok idejében és ennek ma sem szabadna másként működni, mert Jézus Krisztus 

tegnap és ma és örökké ugyanaz. Ugyanaz a Szent Szellem, aki Jézus Krisztuson keresztül 

munkálkodott. Ugyanaz a Jézus Krisztus, aki gyógyított. Ugyanaz az Ige. Minden ugyanaz! 

De ha mi nem tesszük, amit nekünk tennünk kell, akkor semmi nem fog történni! Pál apostol 

sokáig prédikált, megszűnt neki az idő és egy Eutikhus nevezetű ember, miközben hallgatta 

Őt, elaludt, kiesett az ablakból és meghalt. Mit csinált vele Pál? Lement, magához ölelte és a 

fiú feltámadt. Menjetek és halottakat támasszatok föl – ezt is mondta Jézus. 

Mondhatnánk: ez már nagy falat, ehhez már nagy hit kell! Biztos, hogy kell hozzá nagy hit, 

lehet, hogy én is fölsülnék, nem tudom, de Jézus ezt mondta. Isten Szelleme nem sül föl! Ha 

valami nem történik meg, amire Jézus azt mondja, hogy menjetek és tegyétek meg, akkor nem 

Istennel van a probléma. Ez nagyon fontos! 

Apostolok cselekedetei 28,5. 

5. De néki, minekutána a kígyót lerázta a tűzbe, semmi baja sem lett. 

Itt Pál apostolt megcsípte a kígyó. Nagyon sokan szenvedtünk már kígyómarást, ilyet, 

olyat, amolyant. Mindegy, hogy ez a kígyómarás egy betegség, mindegy, hogy valaki kikez-

dett veled, mindegy, hogy mi történt veled, lényeg, hogy valaki megtámadott, az ördög 

valakin keresztül kárhoztatni akar. Nagyon egyszerűen azt kell tenni, amit Pál apostol tett. 

Miután megcsípte a mérges kígyó, mindenki várta, hogy összeesik és meghal. A bennszülöt-

tek tudják, hogy azt nem lehet túlélni. De Pál apostol lerázta, és életben maradt, nem halt meg.  

Utána Máltán meggyógyítja Publius apját, és még sok beteget. Mi az oka annak, hogy az 

emberek nem gyógyulnak meg? Ezt záróigeként hadd olvassam fel. 

Máté 13,15. 

15. Mert megkövéredett e népnek szíve, és füleikkel nehezen hallottak, és szemeiket 

behunyták; hogy valami módon ne lássanak szemeikkel, és ne halljanak füleikkel, és ne 

értsenek szívükkel, és meg ne térjenek, és meg ne gyógyítsam őket. 

A 2Timótheus levélben olvashatjuk, hogy vannak emberek, akiknél megvan az isten-

félelem látszata, de megtagadják annak az erejét. Azt mondja Pál apostol, hogy ezeket kerüld.  

Köszönjük az Úrnak! Hiszem, hogy ez ma sokatoknak segített, a hitetek fölgerjedt arra, 

hogy van remény. Vedd el a szabadulásodat, vedd el a gyógyulásodat! Vedd el és használd 

mindazt, amit Isten neked adott! Neki adunk hálát és Neki adunk dicsőséget! Köszönjük az Úr 

kegyelmét! Övé legyen minden dicsőség, és hála! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 


